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Dnešní fotografi e z archivu letopisecké komise jsou připomínkou 25. výročí sametové revoluce. Průvod v rámci manifestační stávky 
21. listopadu 1989 vyšel tehdy z Tesly a připojili se k němu zaměstnanci z mlékárny, nemocnice a dalších organizací.  více na straně 6

P O D Ě K O V Á N Í

Děkuji všem, kteří mi dali důvěru svým hlasem. Děkuji všem 
za jejich slova, která byla řečena po volbách, slova nejen dě-
kovná, ale i povzbuzující a především slova nabízející pomoc. 
Pomoc při společné práci, která by měla vést ke spokojenější-
mu životu v našem Opočně. 
 Věřím, že po počátečních roztržkách, bez nichž se bohužel 
obejdou málokteré volby, začneme společně pracovat. Věřím, 
že pokud opravdu budeme všichni chtít pro Opočno to nej-
lepší, dokážeme se domluvit. 
 Kandidovala jsem za Sdružení nezávislých kandidátů – 
Město občanům v Opočně. Děkujeme vám za vaše hlasy. 

Chceme jít po cestě, kterou naznačuje náš název, tedy po ces-
tě, na níž se domluvíme s vámi, občany. 
 Otevřenost a průhlednost v již nejranějších fázích zásad-
ních rozhodnutí, to je jeden z hlavních bodů našeho progra-
mu, ten chceme naplňovat. 
 Jedině tak můžeme mluvit o tom, že něco děláme společně. 
Politik či občan s jiným názorem pro nás není nepřítel, ale 
partner pro společnou diskusi, pro zvažování, jakých cílů, 
kdy a jak chceme dosáhnout. 
 Věřím, že pokud se nám podaří nastolit takovéto ovzduší, 
přinese to chuť do práce těm, kteří opravdu pracovat chtě-
jí. Jak z řad zastupitelů, tak z řad veřejnosti. Ovzduší zdravé 
a otevřené – takové přejeme městu Opočnu, v takovém chce-
me pracovat!  Šárka Škrabalová, starostka Opočna 
 a SNK – Město občanům  

slovo starostky —
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z p r á v y  z  r a d n i c e  —

Z A S T U P I T E L S T V O  Z V O L I L O  N O V É 
V E D E N Í  M Ě S T A  O P O Č N A

Na svém ustavujícím zasedání, které se konalo 3. listopadu 
v Kodymově národním domě, zvolilo nové zastupitelstvo 
města členy jednotlivých samosprávních orgánů.

 Starostou města Opočna zvolilo zastupitelstvo Šárku Škra-
balovou (SNK Evropští demokraté a Sdružení nezávislých 
kandidátů Město občanům). Ta bude pro výkon funkce dlou-
hodobě uvolněna.
 Místostarostou města byl zvolen Doc. Marian Slodičák, 
CSc. (Česká strana sociálně demokratická). Zbývajícími čle-
ny rady města byli zvoleni Ing. Jaroslav Pultar (ANO 2011), 
Mgr. Jana Hrnčířová (SNK Evropští demokraté a Sdružení 
nezávislých kandidátů Město občanům) a Jan Rabenseifner 
(PRO-OPOČNO).
 Předsedou pětičlenného fi nančního výboru byl zvolen Ing. 
Jaroslav Pultar. Dalšími členy se stali Ing. Marika Nachtiga-
lová, Barbora Ležáková, Vladislav Kňourek a Ondřej Šrůtek.
 Předsedou pětičlenného kontrolního výboru byl zvolen Vác-
lav Slezák. Dalšími členy jsou JUDr. Jarmila Kabelková, Ing. 
Petr Hrnčíř, Roman Barták a Mgr. Jan Hoder. (red)

V Ý B Ě R O V É  Ř Í Z E N Í

– Název územního samosprávného celku:
 Město Opočno, IČ 00275191

– Druh práce: referent odboru majetku a rozvoje města 
–Místo výkonu práce: 
 Městský úřad, Kupkovo nám. 247, 517 73 Opočno

– Platové zařazení: třída 9 – v souladu s nařízením vlády 
 č. 469/2002 Sb. a č. 564/2006 Sb. v platném znění 

– Pracovní poměr: na dobu neurčitou 
– Termín nástupu: 1. 2. 2015
– Požadavky:
 – minimálně střední vzdělání s maturitní zkouškou
 – znalost práce na PC Word, Excel, Power Point
 – trestní bezúhonnost
 – ŘP skupiny B

– Kvalifi kační předpoklady: 
 – dobré organizační schopnosti
 – dobrá znalost výpočetní techniky

 – znalost místního prostředí – orientace ve městě 
– Osobní vlastnosti:    
 – kreativita, vytrvalost, dobré vystupování, diplomacie
 – sounáležitost se zaměstnavatelem 
 – umění jednat s lidmi, komunikační schopnosti, fl exibilita
 – smysl pro pořádek a uspořádání, pozitivní myšlení 
 – pečlivost, odpovědnost, příjemné vystupování
 – komunikační dovednosti, dobré organizační schopnosti

– Nabízíme: 
Samostatnou různorodou práci a stabilní zázemí v oblasti sa-
mosprávy a státní správy v pracovním poměru na dobu neur-
čitou, motivující fi nanční ohodnocení odpovídající kvalifi kaci, 
praxi a dosahovaným pracovním výsledkům, příjemné pra-
covní podmínky.

– Povinné náležitosti přihlášky:
 Jméno, příjmení a titul; datum a místo narození; státní přísluš-
 nost; místo trvalého pobytu; telefon; e-mail; datum a podpis.

– Přílohy přihlášky: 
a) životopis, ve kterém se uvedou údaje o dosavadních zaměst-
náních a o odborných znalostech a dovednostech 
b) motivační dopis
c) doklad o nejvyšším dosaženém vzdělání (postačí prostá kopie)
d) souhlas ke zpracování a uchování osobních údajů podle zá-
kona č. 101/2000 Sb.

– Přihlášky v písemné podobě s požadovanými přílohami 
doručte osobně nebo zašlete poštou na adresu: 
Městský úřad Opočno – podatelna
Kupkovo nám. 247, 517 73 Opočno
Obálku označte: „Výběrové řízení – referent OMRM“ 

– Uzávěrka přihlášek: 14. 11. 2014 do 13.00 hodin (v této lhůtě 
musí být přihláška doručena Městskému úřadu Opočno)

– Bližší informace podá tajemnice MěÚ: Mgr. Renáta Černá
tel.: 494 669 629, 725 761 524, e-mail: tajemnice@mu.opocno.cz

Informace o místě, způsobu a době výběrového řízení bude 
uchazečům oznámena e-mailem.
 Mgr. Renáta Černá v.r., tajemnice

upozornění  pro  občany  —

T E C H N I C K É  S L U Ž B Y  S E  S T Ě H U J Í

Technické služby města Opočna oznamují, že od 5. 11. 2014 
budou kanceláře technických služeb přestěhovány do areálu 
bývalé nemocnice Opočno. Kanceláře budou umístěny v pří-
zemí – hned za vrátnicí v bývalých prostorách oddělení násled-
né péče.  Zdeňka Machútová, TSMO

U Z A V Ř E N Í  Z Á M E C K É H O  P A R K U

Vážení, dovoluji si vás informovat, že dle návštěvního řádu zá-
meckého parku se od 1. 11. 2014 do 31. 3. 2015 upravuje návštěv-
ní doba a způsob provozu parku. Na základě smlouvy o součin-
nosti při provozu parku uzavřené s městem Opočnem bude 
plotem oddělena část parku u letohrádku. Ta bude přístupná 
denně od 8.00 do 16.00 hodin. Část parku v údolí Zlatého potoka 
bude uzavřena, brány ze Švamberka a od fy. Zima budou v obdo-
bí listopad až březen trvale uzamčeny (s výjimkou pro Technické 
služby města Opočna z důvody obsluhy a kontroly zdroje pitné 
vody). Děkuji za pochopení. Ing. Josef Jirák, kastelán

Ustavující zasedání zastupitelstva proběhlo za značného zájmu 
veřejnosti. foto: TIC Opočno
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 s p o l e č e n s k á  k r o n i k a  

V Ý Z N A M N É  J U B I L E U M  O S L A V I L I :
Boleslav Keprt 9. 10. 1934
Josef Šourek 11. 10. 1924
Václava Krušínská 17. 10. 1932
Vlasta Holcová 18. 10. 1925
Růžena Jirásková 23. 10. 1928
Jiří Dudek 27. 10. 1933
Anna Bořková 28. 10. 1933
Jiřina Faltová 31. 10. 1927

z p r á v y  z  k n i h o v n y  —

KNIHY PRO TENTO MĚSÍC

PAVEL JUŘÍK: 
ENCYKLOPEDIE 
ŠLECHTICKÝCH RODŮ

Kniha seznamuje čtenáře s historií, 
významnými osobnostmi a sídly 
téměř 150 vybraných českých, mo-
ravských a slezských šlechtických 
rodů. 
Prostřednictvím životních osudů 
několika set příslušníků šlechtic-
kých rodů nepřímo popisuje i histo-

rii zemí Koruny české a roli aristokracie v ní. Šlechta byla po více 
než jedno tisíciletí vedoucí složkou státu, a to nejen v politice, 
diplomacii a vojenství, ale také v hospodářství, kultuře a v du-
chovní sféře. Kniha je rozdělena do pěti kapitol, z nichž je každá 
uvedena popisem daného období a poté následuje líčení histo-
rie šlechtických rodů pro ono období důležité. V bohatých pří-
lohách lze nalézt zejména rodokmeny nejvýznamnějších rodů, 
portréty jejich představitelů a fotografi e aristokratických sídel. 

VANESSA ROGERS: 
KYBERŠIKANA

Myslíte si, že šikana na internetu 
neexistuje? Že někdo, kdo sedí da-
leko u jiného počítače, vám nemůže 
nic udělat? Omyl! Šikana na inter-
netu existuje, má i svůj speciální 
název – kyberšikana. Může se ob-
jevit v e-mailu, na chatu, na face-
booku, kdekoliv, kam se na interne-
tu „vydáte“, na ni můžete narazit. Je 

stejně nepříjemná, jako kdyby na vás byl někdo zlý osobně. Jak se 
v takové chvíli zachovat? Jak se bránit? Je neslušné nepřijmout 
každou „žádost o přátelství“ na Facebooku, i když toho člověka 
neznám? Je možné s jistotou říct, s kým si vlastně píšu? Nevy-
mýšlí si? Na tyhle a spoustu dalších otázek vám knížka odpoví. 

BESEDA O HERALDICE

Ve středu 8. října 2014 se v Městské knihovně Opočno kona-
la beseda s historičkou Mgr. Zdeňkou Kulhavou, která v naší 
knihovně hostovala již v loňském roce a zprostředkovala ná-
vštěvníkům své poznatky shrnuté v knize Erbovní památky 

Novoměstska. Je také spoluautorkou nedávno vydané publika-
ce Znak města Dobrušky a jeho heraldické památky. K výkladu 
přidala i postřehy, k nimž došla po vydání knihy. 

 Přítomen byl i druhý autor, PaedDr. Mgr. Josef Ptáček. 
S ohledem na poměrně úzce zaměřené téma bylo návštěvníků 
méně, o to živější ale byla diskuze. Děkujeme Mgr. Zdeňce Kul-
havé za poutavou besedu a těšíme se na další spolupráci.  (ms)

LISTOPADOVÉ AKCE NA DĚTSKÉM ODDĚLENÍ

Výstavka: Astrid Lindgrenová. Soutěž: Od města k městu.
Tvořivá dílna: Myška a vrána.

(probíhá v půjčovní dobu – pondělí a středa 12–16.30)

K N I Ž N Í  N O V I N K Y

Oddělení pro dospělé
– Robin Cook: Nano. Lékařský thriller. 
– Dana Čermáková: Ivan Trojan 
 Portrét známého divadelního a fi lmového herce. 

– Ivanka Devátá: Radši nekoukat. Humorné fejetony. 
– Hlučná samota. Sto let Bohumila Hrabala 1914–2014 
 Výbor autentických dokumentů a fotografi í. 

– Leah Chishugi: Dlouhá cesta z ráje. Autobiografi cký příběh. 
– Stanislav Motl: Cesty za oponu času 4
 Šifra Karla IV. Ztracený poklad Karlovy univerzity. 

– Kristina Ohlssonová: Oběti ráje 
 Severská krimi. 
 Regionální literatura: 

– Miloň Čepelka: Třetí mandel sonetů. Poezie. 
– Zdeňka Kulhavá, Josef Ptáček: 
 Znak města Dobrušky a jeho heraldické památky 
 Publikace je podrobnou sondou do vývoje dobrušského 
 městského znaku. 

– Ladislav Miček: Hledání Čtyřokého 
 Detektivní příběh z doby třicetileté války volně navazuje na titul
 „Smrt panského písaře“ z kraje pod Orlickými horami. 

Oddělení pro děti
– Jan Nejedlý: Mistr sportu skáče z dortu
 Říkadla pro nejmenší.

– Stanislava Bumbová: Cestujeme světadíly. První čtení.
– Kašmir Huseinović: Dobrodružství v knihovně
 Pohádka o postavičkách z nepřečtených knih. >>

Zdeňka Kulhavá v opočenské knihovně. foto: archiv knihovny
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– J. Urban, A. Urbanová: 
 Deník malé blondýnky 2 – Znova ve škole. Pro dívky.

– Bill Waterson: Calvin a Hobbes – Pod postelí něco slintá
 Humorný komiks.

– Mark Lowery: Jenom ponožky nestačí. Příběh ze života.
 Naučná literatura pro děti:

– Wayne W. Dyer: Jsi mnohem víc než jen to, co máš
– Sean Callery: Temné dějiny – Divoký západ
– Radka Fleková: Šité doplňky nejen pro náctileté

Kompletní přehled všech nových knih naleznete na našich 
nových webových stránkách knihovna.opocno.cz (bez 
www), On-line katalog, Seznamy a novinky.  (ms)

asopis zaměřuje na téma dětského čtenářství. (ms)z  o p o č e n s k ý c h  š k o l  —

P O D Z I M E ,  P O D Z I M E , 
U Ž  Z A S  N O S Í Š  D E Š T Ě ,  P Ě K N Ě  T Ě 

P R O S Í M E ,  P O Č K E J  S  N I M I  J E Š T Ě . . . 

Podzim je již v plné síle a my v mateřské škole také již pracujeme na 
plné obrátky. Počáteční obtíže s adaptací nových dětí jsou téměř 
za námi, i když se občas nějaké slzičky ještě objeví. Za tu krátkou 
dobu jsme si však užili několik společných akcí, které všem dětem 
udělaly radost. 
 Hned na začátku září jsme cvičili s Kristýnou Nečasovou dět-
skou jógu a připadali si jako opravdoví „jogínci“. Zapojily se té-
měř všechny děti a za svou šikovnost si odnesly diplom.

 V témže měsíci nás přijel okouzlit svými vtipnými kousky i sám 
…Kouzelník. Děti ocenily i to, že se samy podílely na jeho vystou-

pení. Nejvíce se jim líbil vykouzlený malý králíček na konci pro-
gramu. 
 V říjnu jsme se setkali s dětmi z 1. třídy a při hře na zahradě si 
zavzpomínali na „staré školkovské časy“. 
 Nejstarší děti se zúčastnily jedno dopoledne výletu do Dobruš-
ky, kde se pořádal na fotbalovém hřišti EKODEN. Na stanovištích 
musely prokázat sportovní zdatnost a znalost přírody. Tato akce se 
velice podařila a moc děkujeme pořadatelům.
 Velice se nám hodila přednáška Čisté ruce, která je součástí 
projektu ,,Čisté ruce na školách“, do kterého se naše mateřská ško-
la zapojila. Děti se zábavnou formou dozvěděly, jak, kdy a proč si 
musíme správně mýt ruce, a hned si to v praxi vyzkoušely. Nyní to 
již umíme a snažíme se zásady správného mytí rukou dodržovat.
 I když nám podzimní deště a vítr omezí pobyt venku, budeme 
i v dalších měsících pokračovat v akcích pro děti i jejich rodiče. No 
a o tom zase někdy příště.  sluníčková třída MŠ

 Za kolektiv MŠ sluníčková třídap o z n á v a c í  s o u t ě ž  —

Minulá soutěžní otázka zamotala hlavu nejednomu čtenáři. 
Dokazuje to nejen malý počet správných odpovědí, ale i dota-
zy mnohých, s nimiž jsem se potkala na ulici a kteří „loudili“ 
o nápovědu. Přitom dům samotný se v průběhu let nezměnil, 
změnilo se pouze nejbližší okolí, což ukazuje současná foto-
grafi e.
 Jedná se o dům čp. 448 v ulici Jana Pitry. Říkalo se mu 
Duškova vila, a to i v době, kdy už z ní byli Duškovi dávno 
vystěhováni. 

 František Dušek přišel do Opočna v roce 1904. Začátky byly 
těžké – bydlení i první dílnička v různých podnájmech. Fran-
tiška Duška čekal obrovský kus práce, na jejímž konci byla svě-
tově proslulá fi rma DUO Opočno. Ke stavbě vily čp. 448 došlo 
až v letech 1927–1928. Na odboru výstavby městského úřa-
du je uložena nejen žádost Františka Duška, ale i plán domu, 
který nese razítko a podpis opočenského stavitele Emanuela 
Černého.
 Podle vzpomínek pamětníků byl František Dušek člověkem, 
který dovedl pracovat, zvažovat, rozhodovat a pomáhat. Člo-
věkem, který si vážil svých zaměstnanců a podle toho s nimi 
jednal. Po „baťovském“ vzoru plánoval i výstavbu domů pro 
své dělníky, to už však nestihl. Naopak – on sám dostal v roce 
1953 lhůtu pouhých tří dnů k odevzdání vlastního domu. Bě-
hem těchto tří dnů se musela rodina z vily čp. 448 vystěhovat. 
František Dušek, jemuž bylo v době vystěhování 76 let, pak 
dožil svá léta v Olešnici v Orlických horách. 

Jogínci. foto: archiv MŠ

Bývalá Duškova vila dnes. foto: TIC Opočno

Chalupa, v níž našel František Dušek, zakladatel opočenské fi r-
my DUO, domov po svém nuceném odchodu z Opočna.
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  Díky potomkům Františka Duška vznikl dokument o histo-
rii fi rmy a životě jejího zakladatele, který byl za velkého zájmu 
veřejnosti promítnut 2. října v Kodymově národním domě. Zá-
jemci o dokument si jej mohou zakoupit v IC Opočno. 
 

A nyní k naší soutěži. 
Šťastnou soutěžící je 
tentokrát Alena Bar-
netová, gratulujeme. 
A dnešní soutěžní otáz-
ka? Přinášíme pouze 
část obrázku. Kdyby-
chom ho použili celý, 
poznali byste jej všich-
ni. Takhle to je trochu 
těžší, víte, kde stojí ten-
to dům?

 
Výherce čeká kalendář Opočno 2015 s kresbami paní Bože-
ny Tymichové. Na vaše odpovědi se těšíme do příští uzávěrky. 
Můžete je posílat e-mailem na adresu info@zusopocno.cz 
nebo smskou na číslo 739 145 521.  
 za letopiseckou komisi dm

j a k  t o  v i d í  H e l g a   —

V ZHŮRU  Z A  KULTURO U

Mám ráda to napětí a přípravy, když se chystám vyrazit za kul-
turou. Nese to v sobě očekávání a naději, že si páteční večer 
společensky vychutnám. Nejinak tomu bylo i tento pátek. Před-
stavení divadla Kodym pod vedením režiséra Machače bylo 
neprůstřelně vyprodáno již několik dní před premiérou. Mohu 
potvrdit, že celý konec týdne atakovali zájemci pracovníky in-
formačního centra se žádostí o lístky. Smůla, kdo zaváhá, je bez 
šance. A rozhodně ti, na které se nedostalo, měli čeho litovat.

 Představení Čertův švagr bylo plné úžasných pěveckých vý-
konů, parádních kostýmů, vtipu a hlavně vítězství dobra nad 
zlem. Melodické tóny podbarvovaly zpívané dialogy, které vze-
šly z dílny opočenského rodáka Miloně Čepelky. Autor byl pří-
tomen a jistě si jako my všichni ostatní užíval tu podmanivou 
atmosféru a hladký průběh celé hry. Uvědomila jsem si, jak se 
mi z hlavy vytěsňují běžné starosti a problémy posledních dnů 

a byla jsem za to ráda. Závěrečný potlesk nadšených diváků, 
opakovaná děkovačka a standing ovation, vše bylo opravdu za-
sloužené. 

 A neodpustím si ještě malou osobní poznámku. Excelentní 
ztvárnění knížepána v podání režiséra Josefa Machače mě utvr-
dilo v tom, že je to nejenom vynikající režisér, ale že je to zároveň 
i PAN herec. Klobouk dolů! (os)

novinky z íčka —

H L E D Á N Í  Č T Y Ř O K É H O

Ladislav Miček vydává již druhý detektivní příběh z doby tři-
cetileté války. Tentokrát nás kniha zavede do pobělohorské 
Prahy a Jičína, ale také nedalekého Vamberka.
  Příběh nazvaný Hledání Čtyřokého se odehrává v roce 
1628. Vévoda frýdlantský opouští Jičín a míří se svým dvorem 
do války v severním Německu. V Praze náhle umírá doktor 
Daniel Basilius z Deutschenberka, bývalý děkan artistické 
fakulty Karlovy univerzity. Jak a proč zemřel, kdo je záhadný 
Čtyřoký? Na tyto otázky se snaží odpovědět podplukovník 
Pavel Bláha a lidé z jeho vojenské kanceláře. Děj se neodehrá-
vá pouze v pobělohorské Praze a v Jičíně. Ve východočeském 
městečku Vamberku se právě v této době začíná Magdaléna 
Gambová zabývat výrobou krajek podle fl anderských vzorků. 
Manželka císařského důstojníka, který získal panství v rámci 
pobělohorských majetkových přesunů, se tak stala zakladatel-
kou celoevropsky proslulého vambereckého krajkářství.
 Knížka volně navazuje na již dříve vydaný titul Smrt pan-
ského písaře. Obě knihy jsou k dostání v Informačním centru 
v Opočně. Cena je 195 korun za jeden díl. TIC Opočno

P L A K Á T Y  Z  V Ý L E P O V Ý C H 
P L O C H  N A J D E T E  I  N A  W E B U

V íčku jsme pro vás připravili novou službu. Plakáty, které umis-
ťujeme na výlepové plochy ve městě, najdete nově také na webu. 
Můžete si je tak v klidu přečíst z pohodlí domova. Navíc na webo-
vé výlepové ploše najdete i plakáty, které nám dorazí e-mailem 
a umisťujeme je jen v informačním centru. A samozřejmě, pokud 
máte plakát na nějakou zajímavou akci, můžete nám ho poslat e-

-mailem na infocentrum@opocno.cz a my ho na „virtuální výle-
povku“ umístíme také. Je to zdarma.  TIC  Opočno
 více na www.opocno.cz

Smích v hledišti i na jevišti, takový byl Čertův švagr v Kodymově 
národním domě.  foto: Boris Tichý

U knížecího stolu.  foto: TIC Opočno
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Každá lidská bytost má právo na stejné předpoklady pro svůj 
rozvoj, protože každá lidská bytost je nositelem svého vlast-
ního, neopakovatelného života, o němž má rozhodovat sama, 
svobodně a nezávisle. 
  Se svobodou lidských bytostí souvisí jejich vlastní zodpo-
vědnost a možnost získávat informace všeho druhu a ovšem 
i její právo tyto informace svobodně posuzovat a šířit. To je zá-
klad všeho pokroku lidského ducha a lidské civilizace.
 Bylo těžké uvést tuto myšlenku na scénu naší současnosti 
a bude ještě těžší uvádět ji do života a uskutečnit ji do všech 
důsledků. 
  Den lidských práv, která jsou ze svobody každé lidské by-
tosti odvozena, připomínáme proto, že je třeba mít toto vše 
denně na paměti, nyní i v budoucnosti…  DrM (10. 12. 1989)

 Lidé byli příliš dlouho umlčováni, roky a desítky let hartusili 
jen doma nebo v úzkém kruhu přátel. A když přišel listopad, 
tak najednou mohli svobodně vydechnout, z plných plic se 
rozkřiknout a vykřičet, co v sobě tolik let dusili. Nahlas začali 
říkat, co si opravdu myslí.
 Máme za sebou rok práce, která není vůbec jednoduchá. 
Možná, že se mnozí domnívali, že když zmizí z vedení státu ko-

munisté, dostaví se u nás okamžitě ráj na zemi. Koruna bude 
markou a bude hned dobře. 
 Nyní, když se snaží ekonomové, národohospodáři a politici 
vyvést náš národ z marasmu, beznaděje a zoufalství na cestu, 
kde kdesi v dálce bliká světélko slušné budoucnosti, tak na-
jednou spolu lidé přestávají držet. Už opět začínají šeptat, po-
mlouvat, fabulovat. Fakt je, že lépe se bude mít ten, kdo bude 
pracovat lépe než ti druzí.
 Tak to pojďme zkusit. „Vyhrňme si rukávy“ a začněme 
opravdu pracovat. ča (prosinec 1990)

 Dnešní fotografi e z archivu letopisecké komise jsou připomín-
kou 25. výročí sametové revoluce. Průvod v rámci manifestační 
stávky 21. listopadu 1989 vyšel tehdy z Tesly a připojili se k němu 
zaměstnanci z mlékárny a nemocnice a dalších organizací. 
 Texty jsem vybrala z nultého čísla Opočenských novin, 
které vyšlo na konci roku 1990, tedy zhruba rok po sametové 
revoluci. Starší čtenáři určitě ví, že zkratky znamenají MUDr. 
Miloslav Mühlstein (první polistopadový starosta Opočna) 
a Josef Krejča. Prostě jsem si řekla, že texty, které byly psány 
těsně po revoluci, vystihnou dobu lépe než jakékoliv současné 
komentáře.  >>

LISTOPAD 1989 V OPOČNĚ

Průvod v rámci manifestační stávky 21. listopadu 1989 vyšel tehdy z Tesly a připojili se k němu zaměstnanci z mlékárny, nemocnice 
a dalších organizací. foto: 7x archiv letopisecké komise

o b r a z o v é  k a l e n d á r i u m  —
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 Ale přece jen mi to nedalo. Zajímalo mě, jaký mají názor 
na sametovou revoluci dnešní mladí. Sešla jsem se s třemi 

„skoročerstvými“ maturanty. Nejprve to začalo hodně vtipně: 
„Víte, jaká byla chyba – sametové revoluce? Že byla sametová.“ 
Nelekejte se, milí čtenáři, to byl opravdu jen vtip a naše „malá 
společnost“ to jako vtip i brala. Brzy jsme se dostali k vážnější 

diskuzi. O komunismu, demokracii, představách a realitě, ale 
také o tom, proč vlastně muselo k listopadu dojít. Právě tato 
otázka přinesla tečku za naším setkáním. Pronesl ji jeden 
z nás (já to nebyla, takhle stručně a výstižně bych to neuměla): 

„Ať je to jak chce, když vám někdo nutí jakýkoliv systém s pisto-
lí u hlavy, je to špatně!“   za letopiseckou komisi dm



k a l e n d á ř  a k c í  —

každé 
pondělí

od 18:30

JÓGA PRO ZAČÁTEČNÍKY
Základní škola, Trčkovo náměstí 11
Lektorka Božena Tymichová. tel.: 721 114 248

každé 
úterý

od 9:00

RODINNÉ CENTRUM SLUNÍČKO
Sokolský dům
RC Sluníčko v Opočně je tu pro všechny děti a rodiče, 
kteří si chtějí hrát a přitom se něco naučit. 

každou
středu

od 17:00

JÓGA PRO POKROČILÉ
Kodymův národní dům
Lektorka Božena Tymichová. tel.: 721 114 248

každou
středu

od 19:30

CVIČENÍ PILATES
Tělocvična ZŠ Opočno, Trčkovo náměstí
Pod vedením profesionální instruktorky metody PI-
LATES. V tělocvičně ZŠ, Trčkovo náměstí v Opočně. 
Případné dotazy na tel. č. 606 470 805. Cena: 10 lekcí 
650 Kč | 1 lekce 70 Kč

každou
středu

a sobotu

ŠKOLA BRUSLENÍ
Zimní stadion v Opočně
Každou středu od 16:15 do 17:30 hodin a sobotu od 
15:15 do 16:30. Neumíš bruslit? Nevadí. Škola brus-
lení probíhá až do konce února. Přijít můžeš kdykoli. 
Více informací na http://www.hokej.opocno.cz.

pondělí
10. 11.

– neděle 
16. 11. 

ZVĚŘINOVÉ HODY V RESTAURACI U GABČI
Restaurace u Gabči
Objednávky na tel. : 605 801 714 

úterý
11. 11.
19:00

SVATOMARTINSKÝ VEČER
Ateliér Renata
Slavnostní otvírání nových mladých vín doplněné 
o gurmánské speciality. Jaká budou vína ročníku 
2014? Vstupné: 250 Kč/osoba

středa
12. 11.
18:30

JAZZOVÁ MŠE JAROMÍRA HNILIČKY
kostel Nejsvětější Trojice
Účinkují: Mladý týnišťský big band a Rychnov-
ský dětský sbor – Carmina. Recitace: Hynek Pech 

– Klicperovo divadlo HK a Veronika Půlpánová. 
Vstupné dobrovolné.

Středa
12. 11.

– neděle 
16. 11.

ZVĚŘINOVÉ HODY 
V RESTAURACI A PENZIONU PODLOUBÍ
Restaurace a penzion Podloubí
Rezervace na tel.: 494 667 885

sobota
15. 11.
19:00

TANEČNÍ KURZY PRO ZAČÁTEČNÍKY
Kodymův národní dům
Nácvičná.

neděle
16. 11.
15:00

JAK ZACHRÁNILI STUDÁNKOVOU VÍLU
Kodymův národní dům
Pohádka loutkového divadla Opočenský Kašpárek.

neděle
16. 11.
17:00

HOKEJ MUŽI: HC OPOČNO – TJ LANŠKROUN
Zimní stadion v Opočně
Utkání Krajské soutěže mužů.

úterý
18. 11.
17:30

NAVRHUJEME SI DOMOV S FENG SHUI 
– ZAHRADY
Ateliér Renata
Radka Votavová a ing. Monika Gavulová vám přiblí-
ží práci návrhářů, práci s prostorem, barvami a ča-
sem, jak zhmotnit své pocity a představy o bydlení. 
Vstupné: 50 Kč/osoba

sobota
22. 11 

a neděle
 23. 11. 

ADVENTNÍ TRHY
Ateliér Renata
Vánoce klepou na dveře a tak zase po roce pro všech-
ny nedočkavce... V nádherném prostředí, dvouden-
ní výstava s vánoční atmosférou. Přijďte se podívat 
a nechte se inspirovat! Sobota 10–17, neděle 10–16.

sobota
22. 11.
19:00

TANEČNÍ KURZY PRO ZAČÁTEČNÍKY
Kodymův národní dům
Věneček. Předprodej vstupenek v TIC Opočno.

neděle
23. 11.
17:00

HOKEJ MUŽI: 
TJ SOKOL SEMECHNICE – HC OPOČNO
Zimní stadion v Opočně
Utkání Krajské soutěže mužů.

středa
26. 11.
18:00

HOKEJ MUŽI: 
HC OPOČNO – SK TŘEBECHOVICE P. OREBEM
Zimní stadion v Opočně 
Utkání Krajské soutěže mužů.

Sobota
29. 11.

7:00

AKCE GLUKÓZA
Poliklinika v Opočně
Již 8. ročník pořádáme u příležitosti Mezinárodního 
dne diabetu. Přijďte si k nám do laboratoře na poliklini-
ku v Opočně nechat zdarma změřit glykémii, ověřit váš 
glukometr nebo jen popovídat o cukrovce s diabetolo-
gem a internistou MUDr. Hrdinou. Akce trvá do 10:00.

sobota
29.  11

a neděle
30.  11.

9:00

TRADIČNÍ VÁNOČNÍ VÝSTAVA VŮNĚ JEHLIČÍ
Střední škola Opočno
Tradiční vánoční výstavu pořádá SŠ a ZŠ Nové Měs-
to nad Metují (v areálu bývalé zemědělské školy). 
Možnost zakoupení vánočního aranžmá a dalších 
drobností. Vánoční občerstvení bude zajištěno.

sobota
29. 11.
16:45

MIKULÁŠ V OPOČNĚ
Kupkovo náměstí
Tradiční akce pro děti i dospělé na Kupkově náměstí. 
Létající čerti, andělé a Mikuláš, ohňostroj a rozsvěce-
ní vánočního stromu. Program zahájí Vánoční vytru-
bování Žesťového sdružení Dobruška. Občerstvení 
zajištěno. Pořádá Divadlo Kodym a město Opočno.

neděle
30. 11.
16:30

1. ADVENTNÍ KONCERT
Mariánský kostelík
Pořádá ZUŠ Opočno.

neděle
30. 11.
17:00

HOKEJ MUŽI: HC OPOČNO – HC JAROMĚŘ
Zimní stadion v Opočně
Utkání Krajské soutěže mužů.

V E Ř E J N É  B R U S L E N Í  N A  Z I M N Í M  S T A D I O N U

12. 11. středa 14.00–16.00

15. 11. sobota 13.30–15.00

16. 11. neděle 14.00–16.00

17. 11. pondělí 14.00–16.00

19. 11. středa 14.00–16.00

22. 11. sobota 13.30–15.00

23. 11. neděle 14.00–16.00

26. 11. středa 14.00–16.00

29. 11. sobota 13.30–15.00

30. 11. neděle 14.00–16.00

Aktuální seznam akcí v Opočně včetně sportovních utkání
naleznete na www.opocno.cz.
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 z  k u l t u r y   —

C O  S I  P O Č N O U  D V Ě  D Á M Y , 
K T E R Ý M  S E  R O Z P A D L O

M A N Ž E L S T V Í ?

S T A N D I N G  O V A T I O N  P R O  I V A N A 
K L Á N S K É H O  A  L U K Á Š E  K L Á N S K É H O 

Upozornění redakce: Článek je publikován v původním 
znění. Funkce uváděných zástupců města proto neodpo-
vídají aktuálnímu stavu (starosta, místostarostka).  (red)

„Příjemné starosti,“ pronesl umělecký ředitel hudebního festi-
valu F. L. Věka Pavel Svoboda při pohledu na zástup zájemců 
o vstupenky na koncert Ivana a Lukáše Klánských, který se 
uskutečnil 2. listopadu v Kodymově národním domě v Opočně.
 Přestože zájem předčil i ta největší očekávání, uspokojit 
všechny, kteří chtěli Slovanské tance Antonína Dvořáka v po-
dání mezinárodně uznávaných klavíristů slyšet naživo, se 
nakonec pořadatelům podařilo a domů zklamaný neodcházel 
nikdo.  
 Ještě předtím, než zazněly první tóny, přivítal předseda 
MAS Pohoda venkova Luboš Řehák mezi přítomnými Pavla 
Bělobrádka, vicepremiéra vlády ČR, který převzal nad letoš-
ním ročníkem záštitu, Šárku Škrabalovou, místostarostku 
Opočna a dva nositele Ceny F. L. Věka – Ivo Kašpara z Opo-
čenské besedy a Vlastimila Železníka, hudebníka, pedagoga 
a skladatele.  
 Už první řada Slovanských tanců byla pro většinu poslucha-
čů, mezi nimiž nechyběli nejmladší adepti klavírní hry, zcela 
unikátním zážitkem. >>
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SBĚR STARÉHO PAPÍRU
18.–20. LISTOPADU 2014

ZŠ Opočno pořádá 18.–20. listopadu 2014
SBĚR STARÉHO PAPÍRU
Kontejner bude přistaven na parkovišti
u zimního stadionu.

PLAK ÁTY NA AKCE V OPOČNĚ A OKOLÍ 
SI MŮŽETE PROHLÉDNOUT TAKÉ 

NA NAŠÍ NOVÉ WEBOVÉ PLAK ÁTOVACÍ PLOŠE 
VÍCE NA WWW.OPOCNO.CZ
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 Radost nad návštěvností a úrovní koncertu vyjádřila mís-
tostarostka města: „Jsem nadšená z plného sálu a z výjimečné-
ho koncertu Ivana a Lukáše Klánských, jehož spolupořadatelem 
je také Opočenská beseda,” prohlásila Šárka Škrabalová.
 „Opočno je již tradičně jedním z festivalových měst a i nadá-
le počítáme v tomto směru se spoluprací s MAS Pohoda venko-
va. Je dobře, že se koncerty a celý festival konají, do budoucna 
budu samozřejmě festivalu nápomocna,” dodala. 

 Výjimečnou příležitost vidět a hlavně slyšet výjimečné inter-
prety měli také žáci základní umělecké školy. Jedním z těch, co 
si celý koncert náležitě užívali, byl i Tomáš Rada: „Jsem tady 
z Opočna, na koncert jsem se dostal jako žák ZUŠ Opočno. Na 
klavír hraju už deset let. Mimochodem poslední tanec před 
pauzou (pozn.: č. 8 g-moll Presto) jsem hrál se svojí paní uči-
telkou Barborou Lepšovou. Koncert se mi moc líbí, je nádher-
ný,” řekl s nadšením v hlase a úsměvem ve tváři patnáctiletý 
klavírista, jenž neponechal náhodě vůbec nic a sváteční akci 
navštívil v dokonale padnoucím obleku.  
 Slovanské tance Antonína Dvořáka jsou známy a běžně hrá-
ny Českou fi lharmonií nebo jinými orchestry. V Opočně ale 
zazněly v originální úpravě pro čtyřruční klavír. Tato varianta 
klavírní hry byla v době jejich vzniku oblíbenou zábavou v měš-
ťanských salonech a poptávka po nových skladbách byla vždy 
zaručena.  
 Ivan Klánský na úvod druhé části koncertu řekl: „S první 
řadou tanců měl Dvořák veliký úspěch a na různých úrovních 
od profesionálních po amatérské se hrály po celé Evropě. Ten-
krát se ještě hodně muzicírovalo tzv. podomácku, což dnes již 
není běžný zvyk. Radost měl samozřejmě také Dvořákův lip-
ský nakladatel Simrock, protože z toho plynuly nemalé zisky.” 
 A jak to bylo dál? „Po obrovském úspěchu první řady požá-
dal nakladatel Dvořáka, aby napsal pokračování. Dvořák se 
bránil s tím, že inspirace buď přijde, nebo nepřijde, takže ho 
nutit nemůže. Simrock neustále zvyšoval honorář až do oka-
mžiku, kdy Antonín Dvořák povolil a napsal druhou řadu. Nut-
no říct, že stejně úspěšnou,” dodal Ivan Klánský k tomu, jak 
s osmiletým odstupem nakonec během jednoho měsíce vznikl 

„druhý díl“ Slovanských tanců.  
 Ohlasy a ovace publika v Opočně vyvrcholily potleskem ve-
stoje. Skvělá atmosféra v sále se stala odrazem výkonu inter-
pretů, díky jejichž umění také předposlední koncert MHF F. 
L. Věka nevybočil z řady a byl velkým svátkem pro milovníky 
hudby.            Dana Ehlová, Novinky.cz

p ř i š l o  d o  r e d a k c e  —

Ta scéna se mně v poslední době vybavila už několikrát. 25. 9.  2010 tehdej-
ší ministr zdravotnictví Leoš Heger a radní pro zdravotnictví Královéhra-
deckého kraje Jana Třešňáková (ČSSD) slibovali opočenským občanům 
okleštěnou nemocnici s multidisciplinární JIP, internou a lůžky následné 
péče, vše soustředěné do budovy chirurgie. Tehdy před plným sálem ho-
telu Holub vystoupil i pan Slodičák, krajský zastupitel za ČSSD. Stovky 
uší vyslechly emotivní proslov zakončený jednoznačným prohlášením, že 
v případě uzavření opočenské nemocnice složí zastupitelský mandát. 27. 9. 
bylo oznámeno zaměstnancům multidisciplinární JIP, že k 30. 9. 2010 od-
dělení končí. Ke konci téhož roku byla uzavřena interna a během dalších 
dvou měsíců pak i lůžka následné péče. Pan Marian Slodičák zastupitelem 
zůstal. 
 Většina občanů se o politiku moc nezajímá, mají svých starostí dost 
nebo prostě jenom jiné zájmy. Až na dvě tváře byli v obecních volbách do 
zastupitelstva zvoleni stejní lidé, což lze chápat jako souhlas občanů s pra-
cí zastupitelstva a vůli pokračovat v nastartovaných projektech. To, co se 
v Opočně dělo krátce před volbami a po nich včetně ustavujícího zasedání 
nově zvoleného zastupitelstva, je pro mne zklamáním. Přesto bych ráda 
vedení města popřála, aby se jim dařilo, práce pro město je naplňovala 
a těšila, aby byli schopni odlišovat osobní zájmy od veřejných. Nejde totiž 
o nic menšího než naše krásné Opočno a život lidí v něm.
 Karty jsou rozdány. Zdá se, že ve všech kolech hry je míchal, rozdával 
a celou partii vyhrál Marian Slodičák, jehož ČSSD v Opočně prohrála. 
 Marie Vejvodová

Vzhledem k tomu, že se informace uváděné v příspěvku 
týkají konkrétní osoby, požádali jsme ji o vyjádření k da-
ným skutečnostem:

Chápu, že se paní Marii Vejvodové, která byla na kandidátce bývalého 
pana starosty, nelíbí výsledky voleb. Mně také ne. Přičítám to především 
tomu, že se mi nepodařilo přesvědčit dostatečný počet občanů města o své 
důvěryhodnosti a o volebním programu. Zkuste se zamyslet, proč je vaše 
vítězství vlastně prohrou. Sice mi lichotí, že mi přisuzujete schopnosti 
zákulisního hráče, který tahá za nitky, kdyby však nebylo dostatečného 
množství občanů, kteří si nepřáli pokračovat v zajetých kolejích, k žád-
ným změnám by nedošlo.
 Když je potřeba pošpinit oponenta (a někdy si s lítostí myslím, že mě 
neúspěšní kandidáti pokládají za nepřítele), hodí se všechno, i staré hříchy. 
Paní Vejvodová má pravdu, že cítím část viny za zrušení nemocnice. Na 
druhé straně vás naprosto mylně (doufám, že neúmyslně) informuje, že 
to byl ministr Leoš Heger a radní Jana Třešňáková, kteří nám nemocnici 
zavřeli. Pravda je taková, že to spadá do kompetence zastupitelstva kraje, 
kde pro zrušení hlasovali prakticky všichni (tedy ČSSD, ČSL, ODS, ED 
i KSČM). Proti jsem byl snad jenom já. Hlavní příčinou zrušení byly opa-
kující se dluhy v řádu desítek miliónů korun ročně a tudíž viníkem je přede-
vším samotné tehdejší vedení nemocnice, které tuto situaci neřešilo a ne-
chalo ji dojít až ke krachu. Praštit do stolu a vzdát se mandátu znamená 
jako bouchnout dveřmi. Gesto, které nic neřeší a znemožňuje jakoukoliv 
další diskuzi. Přestože, jsem boj o nemocnici prohrál jako sám voják v poli, 
to, že jsem nerezignoval, přispělo k tomu, že Zastupitelstvo Královéhra-
deckého kraje následně převedlo areál nemocnice městu darem a na am-
bulanci poskytlo tři miliony. Navíc kraj městu poskytl zhruba půl milionu 
korun na pokrytí počátečních provozních nákladů, protože město nemělo 
ve svém rozpočtu potřebné prostředky. V dané situaci maximum možného.
 Přeji paní Marii Vejvodové a jejímu seskupení Opočno společně, aby 
ovládli své vášně, ze současného neúspěchu se poučili a nehledali příčinu 
v zákulisních hrách „nepřátel“. Co vám brání naplnit podstatu svého hnu-
tí? Nebo snad platí „Opočno společně“ jenom pro někoho? 
 Marian Slodičák

Otec a syn Klánští při koncertu v KND.  foto: Honza Ježdík
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B R O U M A R S K Á  P O R C I N K U L E

Letošní výlov opočenského Broumaru přilákal opravdu vel-
ký počet návštěvníků, ani se tak nelze divit, že někteří místní 
už o této akci s nadsázkou říkají, že je to Broumarská porcin-
kule. Návštěvníci měli z hráze během výlovu krásný výhled 
na rybník a veškeré dění, které ho provází, chvílemi se jich 
na hrázi tísnilo tolik, že nás jejich nápor takřka převálcoval. 
Všude se mrskali nejenom kapři, ale také amuři, tolstolobici, 
štiky a candáti. Během výlovu rybáři vytáhli ze sítě také jed-
nu raritu, dvacetikilového zlatého sumce Kryštofa, který se 
zase na jaře do Broumaru na další dva roky vrátí, aby v něm 
proháněl nejenom kapry, ale také ostatní vysazované ryby. 

 Během letošního výlovu v sítích skončilo o trochu více 
kaprů, než bylo plánovaných 55 tun, společně s nimi se na 
sádkách ocitlo dalších 5 tun ostatních ryb. Všechny tyto ryby 
teď zůstanou až do předvánočního období na sádkách a na-
konec budou kapři z Opočna dělat radost na mnoha svátečně 
vyzdobených stolech po celém regionu.

 Výlov se tentokrát také více než jindy zapsal do podvědomí 
návštěvníků stánky s rybími specialitami, které jsme připra-
vovali buď čerstvé přímo na hrázi, nebo předem v naší zpra-
covně ryb. Samozřejmostí byla také možnost koupit si živou 
rybu doslova přímo z rybníku. 
 Po předchozích zkušenostech jsme navíc navýšili u všech 
připravených stánků jejich kapacitu. Největší nápor návštěv-
níků přišel v sobotu mezi 10 a 14 hodinou, během této doby 

jste potřebovali doopravdy hodně trpělivosti, abyste dostali 
některou z rybích specialit. Z celé nabídky našich stánků 
byly nejvíce žádané kapří hranolky, které se připravují tak, 
aby v nich bylo co nejméně kostí, které spoustě lidí tolik vadí.
 Závěrem bych chtěl poděkovat všem návštěvníkům výlovu 
a okolo jedoucím řidičům za trpělivost. Doufám, že většina 
z příchozích odcházela z výlovu s dobrým pocitem z krásné-
ho dne stráveného v atmosféře podzimního výlovu. Pro příš-
tě můžu slíbit, že zase něco nového vymyslíme a budeme se 
snažit, aby výlov opočenského Broumaru přinášel všem více 
radosti než zklamání. Václav Kalenda 
 vedoucí Správy Kolowratského rybářství

D Ů C H O D C I  O D  D Ě D I N Y

V letošním roce pomalu končíme s našimi výlety. Dne 15. října 
2014 jsme podnikli moc pěkný výlet – byl sice tajný, ale jako 
obvykle se ještě několik zájemců z řad členů do autobusu ne-
vešlo. A to má autobus pana Kaněry ze Studnice, který nás 
většinou vozí, 45 míst. I když ráno pršelo, všichni přišli a mys-
lím, že nikdo nelitoval. V krásném podzimním čase jsme viděli 
zámek a hřebčín ve Slatiňanech, včetně ukázek výcviku koní, 
a v Chrudimi Muzeum loutkářských kultur a Muzeum barok-
ních soch, kde jsou mimo jiné umístěny i originály soch Maty-
áše Bernarda Brauna. A když se vyčasilo, mnozí z nás si vyšli 
až na unikátní rozhlednu Bára II v Rekreačních lesích Podhůra 
u Chrudimi.
 Za tento celodenní výlet bez jídla zaplatil každý účastník 
360 Kč. Zbytek na dopravu přispělo jako vždy naše OS Dů-
chodci od Dědiny. 
 Myslím, že to je právě to, co je odlišné od předváděcích akcí, 
kde by to možná bylo skoro zadarmo, ale nic moc kromě hrnců 
nebo přikrývek bychom neviděli, ale jak by mnozí z nás moh-
li dopadnout, to už určitě znáte z televize. Seniorů přibývá 
a mnozí z nich už si sami na takovýto výlet netroufnou, s dětmi 
se třeba nevejdou do auta a také potřebují trochu jiný přístup, 
než poskytne cestovní kancelář.
 V letošním roce nám kromě obcí, ve kterých bydlí naši za-
kládající členové (České Meziříčí, Králova Lhota, Jílovice, Ro-
henice, Vysoký Újezd), poskytlo příspěvek i město Opočno, 
protože i odtud máme členy, kteří se účastní našich akcí. Děku-
jeme za tento příspěvek a věříme, že i nadále nám bude vedení 
města příznivě nakloněno. Pokud bude místo, rádi přivítáme 
při našich akcích i další opočenské seniory. 
 Za Občanské sdružení Důchodci od Dědiny se sídlem v Čes-
kém Meziříčí, nositele Čestného uznání Konta bariery Sensen 
(senzační senior 2014) předsedkyně Jana Rejchrtová

J A K  S L U N Í Č K O  P O M O H L O 
H A S T R M Á N K U

Během prázdnin jsme byli ve Sluníčku osloveni, zda bychom 
mohli občas organizačně pomoci Mateřskému centru Hastrmá-
nek v Dobrušce při konání větších akcí. Takovou první spoluprá-
cí byla účast RC Sluníčka na EKO-dni v Dobrušce dne 8. října. 
Této zábavně-osvětové akce, která se tematicky věnovala třídění 
odpadu a ekologicky přijatelnému způsobu života, se zúčastnilo 
přes 400 dětí mateřských a základních škol z Dobrušky a okolí. 
Děti plnily úkoly na jednotlivých stanovištích a za ně získávaly 
odměny.  >>

Václav Kalenda se sumcem Kryštofem.  foto: archiv rybářství

Při výlovu jde všechno ráz na ráz.  foto: TIC Opočno
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 Celá akce se velice vydařila včetně počasí, které bylo sice velmi 
větrné, ale nepršelo. Děti si to užily a odcházely spokojené. RC 
Sluníčko zajistilo obsluhu jednoho stanoviště a drobnou mate-
riální podporu. Chtěla bych poděkovat paní Kateřině Klímové 
a jejímu týmu z Hastrmánku za možnost účastnit se této akce 
a nasbírat tak zase nějaké organizační zkušenosti. Má můj velký 
obdiv, protože zorganizovat akci takového rozměru muselo stát 
hodně energie a vše se i přes počáteční potíže zvládlo na jedničku.
 Doufáme, že tato společná akce nebyla poslední, a těšíme se 
na další spolupráci. Naši příznivci se zase mohou těšit na od-
polední akce, které proběhnou v prosinci – Mikulášská besídka 
a Předvánoční tvoření. O přesném termínu konání a programu 
budeme včas informovat.
 za rodiče RC Sluníčko, oddíl TJ Sokol Opočno
 Marika Nachtigalová

v y š l o  v  t i s k u  —

O P O Č E N S K Ý  K L Á Š T E R  P A T Ř Í 
S T Á T U ,  N E  K R A J I

Upozornění redakce: Článek je publikován v původním 
znění. Funkce uváděných zástupců města proto neodpo-
vídají aktuálnímu stavu (starosta, místostarostka).  (red)

Rychnovský deník, 23. 10. 2014 – Opočno, Rychnov n. Kn. 
– Opočno má naději získat bezplatně areál místního klášte-
ra. Včera Okresní soud v Rychnově nad Kněžnou rozhodl, že 
areál nepatří kraji, ale státu. Provincie kapucínů žalovala stát 
a Královéhradecký kraj a zpochybňovala tím dosavadní kraj-
ské vlastnictví kláštera. Chtěla by ho totiž získat v restituci

 Podle kapucínů byl klášter v roce 2003 na kraj převeden 
protiprávně.
 Kraj však nárok kapucínů neuznává, protože prý po celou 
dobu deseti let, kdy se o klášter kraj staral a investoval do 
objektu nemalé částky, kapucíni své vlastnické právo nená-
rokovali.
 Na včerejším odpoledním jednání byly předneseny argu-
menty, se kterými obě strany do soudního sporu vstoupily.
 Starosta Opočna Štěpán Jelínek dnes novinářům řekl, že 
kapucíni oznámili, že pokud klášter získají, převedou ho na 
radnici.
 „Stát sebral církvím majetek, potom ho postoupil dál a já 
se domnívám, že za těchto okolností by bylo fér umožnit ža-
lobci žádat o majetek v restitučním sporu,“ řekl dnes soud-

ce rychnovského soudu Michal Strnad. Hejtmanství nárok 
kapucínů neuznává a tvrdí, že přes deset let areál udržoval 
v odpovídajícím stavu, roční náklady činily zhruba dvě stě 
tisíc korun.
 „Královéhradecký kraj je na základě protokolu o předání 
a převzetí majetku státu ze dne 5. prosince 2002 a na základě 
zřizovací listiny rozpočtové či příspěvkové organizace ze dne 
18. října 2010 výlučným vlastníkem souboru nemovitostí bý-
valého kapucínského kláštera v Opočně. Proto nárok, který 
Provincie kapucínů v žalobě uplatňuje, neuznáváme,“ argu-
mentuje proti žalobě krajský radní Josef Dvořák.
 Provincie kapucínů navíc vlastnictví podle něj sama od-
mítla, a to poté, co byla oslovena v souvislosti s přijetím zá-
kona o majetkovém vyrovnání s církvemi a náboženskými 
společnostmi.

 „Kapucíni byli osloveni jako původní vlastníci. Ovšem 
sdělením jejich zástupce ze začátku února 2013 vyslovili svůj 
nezájem o předmětné nemovitosti,“ vysvětluje.
 Žalobce, tedy Provincie kapucínů, podle kraje po celou 
dobu vlastnické právo nijak nesporovala.
 K rozporu došlo až v momentě, kdy kraj v listopadu loňské-
ho roku vyhlásil poptávkové řízení na prodej objektu.
 „Jako zodpovědní hospodáři majetku jsme vyhodnotili, že 
objekty jsou pro nás nepotřebné, a proto bylo Radou Krá-
lovéhradeckého kraje v červenci 2013 rozhodnuto o zveřej-
nění záměru prodat soubor nemovitostí bývalého kláštera 
v Opočně,“ uvádí radní Josef Dvořák. Znalec vyčíslil odhadní 
cenu na osm a půl milionu korun.
 „Obdrželi jsme nabídky od dvou zájemců, ale ani jedna 
z nich se této částce nepřiblížila. Město Opočno navíc poža-
dovalo bezúplatný převod,“ dodává Dvořák.

Klášterní zdi ukrývají netušená zákoutí. foto: 3x Honza Ježdík  
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 V prosinci 2013 byla Provincií kapucínů v ČR u Okresní-
ho soudu v Rychnově nad Kněžnou podána žaloba o určení 
vlastnického práva.
 Pro kapucíny a následně pro Opočno se včera jednalo o zá-
sadní verdikt. Nyní bude možné o areál požádat v rámci cír-
kevních restitucí a kraj již nebude moci areál prodat.
 Soudní spor o klášter se rozhořel poté, co se Opočno ne-
chtělo smířit s myšlenkou, že se areál kapucínského kláštera 
v centru města změní například v restauraci či penzion. Měs-
to totiž původně chtělo celý areál bezúplatně od Královéhra-
deckého kraje získat a vytvořit v něm zázemí pro část „zušky“ 
a také depozitář Biskupství královéhradeckého. To však kraj 
odmítl s tím, že se musí chovat hospodárně, a vyhlásil záměr 
klášter i s pozemky prodat.
 Podle odhadů se hodnota pohybuje kolem 8,5 milionu ko-
run. Opočno se s kapucíny dohodlo, že pokud areál získají, 
převedou ho bezplatně městu. Jelínek řekl, že městské zastu-
pitelstvo už dříve uzavřelo s kapucíny smlouvu, podle které 
v případě získání areálu převedou celý komplex na město.
 „V této fázi nejde o využití, tím se bude zabývat budoucí 
zastupitelstvo. Jsou to dva hektary pozemku v centru města, 
chtěli jsme mít vliv na to, co se v této lokalitě bude dít,“ řekl 
Jelínek. Areál by podle něj měl sloužit ke kulturním a duchov-
ním účelům. Barbora Zemanová

R Y C H N O V S K Ý  S O U D  P O V O L I L 
O B N O V U  Ř Í Z E N Í  V  K A U Z E 

Z Á M K U  O P O Č N O

Upozornění redakce: Článek je publikován v původním 
znění. Funkce uváděných zástupců města proto neodpo-
vídají aktuálnímu stavu (starosta, místostarostka).  (red)

ČTK, 22. 10. 2014 – Soudy v Rychnově, Hradci Králové 
i Nejvyšší soud obnovu řízení dříve zamítly, ale Ústavní soud 
letos v březnu Colloredo-Mansfeldovou podané stížnosti vy-
hověl. Dědička se obnovy řízení domáhala na základě údajně 
nového důkazu, který nemohla uplatnit v původním řízení. 
Výpis z Almanachu židovské šlechty z roku 1913 podle ní 
dokazoval, že její babička byla židovského původu a že kon-
fi skace majetku nacisty v roce 1942 měla nejen politické, ale 
také rasové pozadí.
 Okresní soud v Rychnově nad Kněžnou povolil 22. října 
obnovu řízení v dlouholetém sporu o zámek Opočno, o kte-
rý usiluje dědička původních majitelů Kristina Colloredo-
Mansfeldová. Na snímku je soudce Ondřej Rott.

 „Obnova řízení byla povolena, protože Ústavní soud dospěl 
k závěru, že listiny předložené žalobkyní by mohly přivodit 
pro žalobkyni příznivější rozhodnutí ve věci,“ řekl soudce 
Ondřej Rott. Podle něj rychnovský soud dosud nenařídil další 
jednání ve sporu o opočenský zámek, proti dnešnímu rozhod-
nutí o obnově řízení je přípustné odvolání. Podle Rotta hlavní 
líčení začne nejdříve na jaře příštího roku.
 Právní zástupce žalobkyně Tomáš Nahodil dnes novinářům 
řekl, že nové důkazy prokazují skutečnosti, kterého jeho kli-
entce pomohou obnovit pravomocně rozhodnutou věc ohled-
ně opočenského zámku. „Konkrétně prokazujeme povědo-
most okupačních orgánů o částečně židovském původu mojí 
klientky, respektive jejího otce,“ řekl Nahodil.
 Naopak právní zástupce Národního památkového ústa-
vu Miloš Hošek dnes navrhl, aby soud obnovu řízení zamítl. 

„Z našeho pohledu důvody pro obnovu řízení nebyly, ale bohu-
žel Ústavní soud rozhodl tak, že ty důvody jsou a zdejší soud 
neměl na výběr,“ řekl Hošek.
 Opočenský zámek patří i přes dlouholeté spory mezi nejvíce 
navštěvované památky v Královéhradeckém kraji, pokračující 
soudy však komplikují některé plány na opravy této památky. 

„Vzhledem k tomu, že na jaře bylo vydané rozhodnutí Ústavní-
ho soudu v této věci, tak zámek Opočno přišel o část fi nanč-
ních prostředků, kterou měl na údržbu,“ řekl kastelán zámku 
Josef Jirák. Podle něj se jednalo o peníze na údržbu dvora a jíz-
dárny ve výši 8,5 milionu korun, jejichž uvolnění ministerstvo 
pozastavilo. Bylo možné dofi nancovat pouze projekční práce.
 Správa zámku připravovala také rekonstrukci zámeckého 
letohrádku. „Je vydané stavební povolení, nicméně jsme při-
šli o možnost účastnit se soutěže o peníze z norských fondů, 
protože v rámci udržitelnosti projektu jsme museli prokázat, 
že během dalších pěti let nebude změněn vlastník objektu, což 
vzhledem k soudním procesům prokázat nemůžeme,“ řekl Ji-
rák. Letos zámek dosud navštívilo zhruba 55.000 lidí, což je 
o zhruba 20 procent více než v minulém roce.
 Zámek zabavený nacisty převzal po skončení války stát na 
základě Benešových dekretů. Rodina po roce 1948 emigrova-
la. Colloredo-Mansfeldová se vydání zámku domáhá od roku 
1991 a celý areál se dokonce na čas dostal do jejího vlastnictví. 
Ústavní soud ale poté vrátil spor na začátek a soudy nakonec 
přiřkly zámek opět státu.
 Zámek v Opočně na Rychnovsku vybudovali na místě stře-
dověkého hradu Trčkové z Lípy. Posledním rodovým vlastní-
kem byl Adam Erdman Trčka, který byl v roce 1634 zavražděn 
společně s Albrechtem z Valdštejna. Poté byly trčkovské ma-
jetky zkonfi skovány a Opočno získal důstojník císařské armá-
dy Rudolf Colloredo. Colloredové na přelomu 17. a 18. století 
přestavěli zámek v barokním slohu. (ČTK)

 foto: David Taneček, zdroj: ČTK

V Í M E ,  C O  S E  D Ě J E

Každý týden pro vás připravuje-
me přehled toho nejzajímavější-
ho, co se událo v Opočně a okolí. 
K tomu přidáváme pozvánky na 
zajímavé akce, fotografi e a dal-
ší informace. To vše doručíme 
vždy ve čtvrtek do vaší e-mailové 
schránky. Příhlásit se můžete na 
www.opocno.cz  TIC Opočno
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z e  s p o r t u  —

 —  P O Ž Á R N Í  S P O R T

ZÁVOD POŽÁRNÍ VŠESTRANNOSTI

V brzkých ranních hodinách v sobotu 11. října 2014 jsme se 
vydali hasičskou avií do Rokytnice v Orlických horách na Zá-
vod požární všestrannosti. Závodu se zúčastnilo 21 družstev 
v kategorii mladších. 

 Za náš kolektiv na trať vyrazily dvě hlídky. První hlídka ve 
složení Michal Prause, Lukáš Prause, Adam Barták, Aneta Ho-
ráčková, Kristián Krištof. Druhou vytvořili Jakub Slezák, Ště-
pánka Slezáková, Lucka Petrová, Ondra Verner, Tomáš Klug.
 Závodu se zúčastnili i Nela Maixnerová a Jáchym Hrubý, 
kteří vypomohli družstvu z Provoze, a Vašek Vostoupal, kte-
rý už běžel delší trať v kategorii starších s týmem z Ledec. Te-
rén byl náročný, ale naše děti ho zvládly na výbornou. Skon-
čily s nejlepším časem 30 minut 2 sekundy na prvním místě.
 Hasiči z Rokytnice měli pro děti připravený doprovod-
ný program. Viděly ukázku záchranářů při nehodě cyklistů 
a druhou bylo vyprošťování zraněných z automobilu. Celý den 
jsme ještě zakončili návštěvou Sýpky – muzea Orlických hor.
 Tímto děkujeme všem dětem za perfektní reprezentaci na-
šeho sboru. Lucie Prausová a Vlaďka Bartáková
 vedoucí kolektivu mladých hasičů

  F O T B A L O V É  Z Á P A S Y

M U Ž I  A  –  K R A J S K Á  S O U T Ě Ž  I . B  T Ř Í D A  S K  „ C “  
 SO 1. 11. FK Jaroměř „B“ – TJ Spartak Opočno „A“ 2:4 (0:2)
  B: Jelen Lukáš 2x, Školník Martin, Reichl Lukáš
 SO 25. 10.  TJ Spartak Opočno – SK Smiřice 4:2 (1:0)
  B: Vondřejc Milan 3x, Jelen Lukáš

Po celý zápas jsme byli aktivnější, vytvořili jsme si i něko-
lik dobrých brankových příležitostí, z nichž se nám poda-
řilo proměnit v prvním poločase pouze jednu. Ve druhém 
poločase se podařilo hráčům Smiřic po našem zaváhání 
vyrovnat. O našem vítězství rozhodl střídající Vondřejc 
v rozmezí osmi minut hattrickem. Hosté v závěru zápasu 
už jen korigovali výsledek. Naši hráči zaslouží pochvalu za 
bojovný výkon.

 SO 18. 10. TJ Lokomotiva Hradec – TJ Spartak Opočno 3:2 (2:1)
  B: Reichl Lukáš, Škrabal Miloslav
  Červené karty: Reichl Lukáš, Škrabal Miloslav

V prvním poločase vyrovnané utkání se šancemi na obou 
stranách. Po přestávce jsme domácí tým přehrávali, domá-
cí se dostávali k našemu pokutovému území jen sporadicky, 
po dlouhých nákopech. Nás opět zradilo využívání vylože-
ných brankových příležitostí, pokud je nebudeme promě-
ňovat, nemůžeme pomýšlet na zisk bodů. Navíc jsme přišli 
zbytečně o dva vyloučené hráče po červených kartách.   

 NE 12. 10. TJ Sokol Malšovice – TJ Spartak Opočno „A“ 2:3 (2:2)
  B: Musil Petr, Jelen Lukáš, vlastní

Vstup do zápasu vyšel lépe domácím, po našich hrubých 
chybách šli domácí do dvoubrankového vedení. Nám se 
podařilo po dvaceti minutách hry snížit na rozdíl jedné 
branky. S přibývajícími minutami jsme hru vyrovnali, při-
dali na důrazu a výsledkem byla v poslední minutě prvního 
poločasu vyrovnávací branka. Ve druhém poločase jsme 
zlepšili pohyb po hřišti a zaslouženě šli do vedení. O vý-
sledku rozhodla větší bojovnost našeho týmu a a snaha po 
vítězství. Všem hráčům děkuji za bojovný výkon. 

Přehled výsledků všech kategorií najdete na fotbal.opocno.cz

Kompletní tabulky po podzimních kolech zveřejníme v příš-
tím vydání Opočenských novin.

 —  H O K E J  —
R O Z P I S  U T K Á N Í  N A  Z I M N Í M  S T A D I O N U  V  O P O Č N Ě

 SO 8. 11. 17:00 JUNIOŘI: HC Opočno – Stadion N. Bydžov
 NE 9. 11. 17:00 MUŽI: HC Opočno – TJ Sokol Čestice
ČT 13. 11. 17:00  ŽÁCI: HC Opočno – HC Náchod
 PÁ 14. 11. 19:30 DOROST: HC Opočno – HCM Jaroměř
 SO 15. 11. 9:00 ŽÁCI: HC Opočno – HC Nová Paka/Jičín
NE 16. 11. 17:00  MUŽI: HC Opočno – TJ Lanškroun
 PO 17. 11. 9:00 ŽÁCI: HC Opočno – HCM Jaroměř B
 PÁ 21. 11. 19:30 DOROST: HC Opočno – HC Nová Paka/Jičín
 SO 22. 11. 9:00  MINIHOKEJ 2006: HC Opočno – HC Rychnov  
  nad Kněžnou, HC Krkonoše, Královští lvi HK I
 SO 22. 11. 17:00 JUNIOŘI: HC Opočno – HCM Jaroměř
 NE 23. 11. 9:00 HOKEJ PŘÍPRAVKA 2005: HC Opočno –
  HC Nová Paka/Jičín, HC Rychnov nad Kněžnou, 
  HC Krkonoše II (vr)
 NE 23. 11. 17:00 MUŽI: TJ Sokol Semechnice – HC Opočno
 ST 26. 11. 18:00 MUŽI: HC Opočno – SK Třebechovice pod Orebem
 SO 29. 11. 09:00 ŽÁCI: HC Opočno – SK Třebechovice
 NE 30. 11. 9:00 MINIHOKEJ 2007: HC Opočno – HC Jičín, 
  HC Rychnov nad Kněžnou
 NE 30. 11. 17:00 MUŽI: HC Opočno – HC Jaroměř

K R A J S K Á  S O U T Ě Ž  M U Ž Ů  –  V Ý S L E D K Y

 ST 29. 10. HC Opočno – HC Jaroměř B  6:1 (1:1, 0:4, 0:1)
 B: Slezák (Jedlička, Reichmann), Řehák (Slezák), Vedral 
(Jakl), Rail (Čtvrtečka, Žid L.), Reichmann (Řehák), Čer-
ník (Žid L.)

 — PŘÁTELSKÁ UTKÁNÍ
 NE 26. 10. HC Orli Lanškroun – HC Opočno 2:7 (1:3, 0:1, 1:3)
  B: Řehák 2, Chmelík 2, Smola, Přibyl, Žid L.
  NE 19. 10.  HC Opočno – Orli Lanškroun 10:0
 ST 15. 10. HC Opočno – Project Sport Hronov 3:5
 NE 12. 10. Třebechovice pod Orebem – HC Opočno 8:3
 ST 8. 10. HC Opočno – HC Skuteč 5:0
 NE 5. 10. HC Skuteč – HC Opočno 3:2
 Přehled výsledků všech kategorií najdete na hokej.opocno.cz

Nervozita před startem velkého závodu foto: Lucie Prausová
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STŘECHY-BOBÁK  
České Meziříčí 13
tel: 737 674 357
www.strechy-bobak.cz
strechy.bobak@seznam.cz

Nabízíme pokrývačské a klempířské práce, montáž 
střešních oken, hydroizolace PVC folií pro ploché střechy aj.
Rozsah prací od drobných oprav po kompletní realizace.

Vypracování cenové nabídky zdarma. 

STŘECHY BOBÁK

JE VAŠE FIRMA NA PORTÁLU FIRMY.CZ? 
POKUD NE, UMÍSTÍME JI TAM ZA VÁS

Informační centrum Opočno spolupra-
cuje se společností Seznam.cz na aktu-
alizaci údajů portálu Firmy.cz. Zkon-
trolujte si, zda je tam vaše fi rma nebo 
živnost uvedena. Pokud ne, můžeme ji 
tam doplnit za vás. 

STAČÍ VYPLNIT FORMULÁŘ NA WWW.OPOCNO.CZ/FIRMY

Celá strana 19×26 cm 2720 Kč

1/2 strany 19×13 cm 1400 Kč

1/4 strany 9,5×13 cm 720 Kč

1/8 strany 9,5×6,5 cm 370 Kč

INZERUJTE 
V OPOČENSKÝCH NOVINÁCH

tic@opocno.cz, 494 668 111

sledujeme média – informujeme – ptáme se – diskutujeme

přidejte se k nám facebook.com/kulturavopocne

M Ě S T S K Ý  F A C E B O O K  B R Z Y  O S L A V Í 
P Ě T  S E T  F A N O U Š K Ů

Když jsme v červnu 2012 spouštěli městský facebook s názvem 
Kultura v Opočně, zveřejňovali jsme zde výhradně plakáty a po-
zvánky na kulturní akce. Postupně jsme ho však přeměnili na pl-
nohodnotný informační kanál o dění ve městě. Dělá nám radost, 
když se zde diskutuje o méně či více vážných problémech o různých 
nedokonalostech, ale třeba i o politice, které se dalo v posledních 
týdnech jen stěží vyhnout. A už od nás čerpají ale i novináři. Napo-
sledy se to stalo právě po volbách a ustavující schůzi zastupitelstva, 
kdy jsme těsně po volbě publikovali výsledky „na zeď“. A pokud je 
snad facebook váš kamarád a ještě jste se k nám nepřidali, rádi vás 
přivítáme!  TIC Opočno



Střední škola a Základní škola, Nové Město nad Metují, bývalá zemědělská škola 
vás srdečně zvou na tradiční výstavu v areálu školy, 

sobota 29. listopadu

  sobota  29. 11. a neděle 30. 11. od 9 do 16 h.
v sobotu 29. 11. zároveň proběhne Den otevřených dveří

Iva Hušková


